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MR. HUNNICUTT: This interview is for the Center for Oak Ridge Oral History. The date is March 3, 2016. I'm Don Hunnicutt in the home of J.C. Price, 100 Dartmouth Circle, Oak Ridge, Tennessee, to talk to him about his oral history of living in Oak Ridge, Tennessee. J.C., please state your full name, date of birth and place of birth.

MR. PRICE: I have initials only, J.C. Price. I was born in Kingsport, Tennessee, July 6, 1928.

MR. HUNNICUTT: What was your father's name and, if you recall, his place of birth and date.

MR. PRICE: He's Clarence Price and he was born in Hawkins County in about 1896, I guess, somewhere in that neighborhood.

MR. HUNNICUTT: How about your mother's maiden name, and date of birth, and place of birth.

MR. PRICE: She was Rosie Clemmons and she was born in Carters Valley about the same time. I'm not sure about the date.

MR. HUNNICUTT: Is that area around the Kingsport area up there?
MR. PRICE: Yeah, it's 20 miles from Kingsport. The post office, nearest post office, is Stony Point which doesn’t exist today.

MR. HUNNICUTT: Do you recall what your grandfather's name on your father's side was?

MR. PRICE: No, I don't. Joe, I believe it was, Joe Price.

MR. HUNNICUTT: What about on your mother's side?
MR. PRICE: On my mother's side, it was, well, Lord have mercy, I lived with them. What about that?

MR. HUNNICUTT: Well, maybe it'll come to you.
MR. PRICE: Clemmons was the surname. I, what I remember most about, earliest about him was, when we lived in Kingsport, they, the house was surrounded by a fence, of course, to keep the cattle out, and so forth. He'd come to the car and carry me to the house. I was probably a couple of years old when I learned this. I had that smell of tobacco still, and I thought that was the sweetest smell I'd ... When we moved down there, why, I'd have moved in with them if I could. But I stayed with them a lot.

MR. HUNNICUTT: Did he chew tobacco?

MR. PRICE: Chewed tobacco all of his life.

MR. HUNNICUTT: Did you ever pick up that habit, chewing tobacco?
MR. PRICE: Lord, no, but ... (laughs) Let me tell you about a little incident that, I guess I was probably three, four-years-old, something like that. We were burning tobacco beds up on the hill, up on top of the hill. He carried the prettiest little yellow pipe you ever saw but he never smoked, never did smoke it. He'd carry it in his sweater pocket. We had the fire going, you know, and he was down putting brush on and I looked at that pipe and I thought, "Man, that looks neat." So I filled it up with leaves and fired it up. (laughs) It wasn't long before the world was moving around everywhere, and ... (laughs)

MR. HUNNICUTT: Why do you burn tobacco?

MR. PRICE: What, burn tobacco? You mean the tobacco beds.

MR. HUNNICUTT: Yeah, well, why were you doing that?

MR. PRICE: To kill the filth. You burnt, you burnt that, you put in the big brush and burnt that to the ground. Now they've got chemicals to treat it, you know.

MR. HUNNICUTT: Now, is this after the tobacco was cut?

MR. PRICE: No, this was the seed.

MR. HUNNICUTT: Oh, the seed.

MR. PRICE: Make the beds, you made the beds early, and then, you covered it with canvas. As soon as the, with no frost, well, you took the canvas off, and let the plants get toughened to the sunshine, and then you had to reset it.

MR. HUNNICUTT: Well, while we're talking about this -- you can tell I lived in the city, I don't know anything about it --  but, how long does it take tobacco to grow?

MR. PRICE: You harvest it in August.

MR. HUNNICUTT: And you plant it when?
MR. PRICE: Then you, then you put it in the barn and let it dry, and then you hand it off and grade it into grades. The tobacco market opens in December, so you tried to have the tobacco ready, handed off with leaves, and you took it to the warehouse and that was your profit. Then, in January, you started burning the beds again. It was an all-year process.

MR. HUNNICUTT: So, what I've seen at an auction, a tobacco auction, and the guy's looking at the leaves, he's grading, he's bidding what the, he thinks the quality of the leaves are.

MR. PRICE: Right. They'll sell that whole tobacco warehouse in one day. But that's your payoff.

MR. HUNNICUTT: Did they pay you right on the spot?

MR. PRICE: They'd pay you right on the spot whenever, but you delivered the tobacco several days before. At the time we first started this, why, you had to take your tobacco to Greeneville. Hawkins County didn't have any warehouses. But later, they got warehouses and you didn't have to haul it so far.

MR. HUNNICUTT: How did you haul the tobacco?

MR. PRICE: In trucks. Back then, we hauled the tobacco in what they called “hands”. A hand of tobacco, you know. You had it packed down and you had to work tobacco in humidity. Otherwise, it'd get just dry and it'd crumble if you didn't. You had to have it what they called “encased”. We'd pack it, we'd pack it on the truck, and then we'd take it to the warehouse. I was always in school during the day, so we'd have the tobacco ready to go, for me to go to the warehouse, and sometimes we were there until 12 o'clock at night packing that tobacco on that … And it was cold.

MR. HUNNICUTT: Well, how do you get the tobacco off the stalk. Tell me about how that happens.

MR. PRICE: You strip it off. You have, you grade it. The lugs first, the bright reds and then, the short tips and the tips, and you lay it in a whirl and you tie it in the pretty little hand, and pack it down.

MR. HUNNICUTT: Sort of like a bundle of tobacco, is that what you're calling a hand?

MR. PRICE: Yeah. Well, they bale it now.

MR. HUNNICUTT: What'd you tie it up with?
MR. PRICE: Tobacco.

MR. HUNNICUTT: Tobacco itself?
MR. PRICE: Tobacco itself, yeah.

MR. HUNNICUTT: Now, was that hung by a rod or something for drying in the barn?
MR. PRICE: You packed it down, you ... It's on the stalk when it's in the barn, and you had to wait 'til the, it was raining or something to pack the tobacco down, to keep the moisture in it, so you could grade it at that time. That was a tremendous job. It was hard work from beginning to end.

MR. HUNNICUTT: How many acres did your father have?

MR. PRICE: We had an acre and a half, two acres, but, you know, tobacco fell out about the time I left home. There's, nobody raises it any more. That was their tobacco crop, though. We'd have an acre and a half. I was given a quarter of an acre to myself, for doing all the work for all of it, and that was my payoff. That was about the only money I made, unless I wanted to work for somebody for 75 cents a day.

MR. HUNNICUTT: Do you recall how much tobacco seed cost in those days?
MR. PRICE: Tobacco seed? 

MR. HUNNICUTT: Uh-huh.
MR. PRICE: Oh, it was real cheap. I don't remember what it was, but it ... In fact, a lot of people kept their own seed. When it was tossed, why, they'd put a canvas around it to keep the birds out of it and they'd… The tobacco seed's real fine.

MR. HUNNICUTT: What type of soil do you have to have to grow tobacco?

MR. PRICE: The best soil, and they used the manure from the barns every year on that tobacco crop, because that was your main crop, it [inaudible].
MR. HUNNICUTT: Now, to prepare the land for tobacco, did you till the land up?
MR. PRICE: Oh, yeah.

MR. HUNNICUTT: And then ...
MR. PRICE: And then, you had to set it. Transplant it from the bed. All of it's backbreaking work.

MR. HUNNICUTT: Sort of like tomato plants, you get them out of the little pots and then put them in the ground.

MR. PRICE: Right. In fact, we put our tomato plants and the cabbage plants in the tobacco beds. Back in East Tennessee, the late frost didn't hit the mountaintops. They had, my grandfather especially, he had a peach orchard and everything up on top of the hill, so that they'd have peaches. When we burned the bed, I guess I was four or five-years-old or something like that, though, when I found that pipe and I smoked it. He came up there and he said, "What's wrong with you? What's wrong with you?" "Nothing, nothing." He goes, "You're white as a sheet, what's wrong with you?" and he looked up there and saw his sweater laying there and with that pipe, and he went up there and felt of that pipe. (laughs) And he laughed. He had to carry me home, and he was laughing and my grandmother standing on the porch yelling, "What's wrong with that young'un? What's wrong with that young 'un?" And he, all he did was laugh. "What's wrong with you?" she said. "I've broke him from smoking." (laughter)

MR. HUNNICUTT: Did you ever find out why he didn't smoke the pipe?

MR. PRICE: No. He carried that pipe with him and I never saw him smoke it.

MR. HUNNICUTT: Do you recall what your father's school history was, how far he went in school?

MR. PRICE: Very short. He left home when he was 14-years-old and went to California. I don't know how long he was in California, and then he didn't have any skills. He came back. He was born not too far from Rogersville, in Lee Valley, and he got a job with Rogans, which was the hardware store. They sold coffins, they sold everything. He worked for them several years and got married, and they had one child. She died, and I had a half-brother that was, oh, five or six years older than I was.

MR. HUNNICUTT: What was his name?

MR. PRICE: Earl. Then, he married my mother and my sister was born in '26, I guess, and I was born in '28 and then, I had four brothers younger. One was five years younger and the other one was seven and a half years, and then, twins was about a year after that, so ...

MR. HUNNICUTT: What were their names?
MR. PRICE: The oldest one was Norris Franklin Price, and William McCoy Price, Dennis Francis Price, and Donald Fredrick Price, the two twins, Donald and Dennis, and they're all alive.

MR. HUNNICUTT: What about your mother's schooling? How far did she go in school?
MR. PRICE: She graduated from grade school, which was Maxwell Academy, one of the oldest schools in the state, I guess. Still standing. That's where I went to grammar school.

MR. HUNNICUTT: And that's located where?

MR. PRICE: Pardon?

MR. HUNNICUTT: Where is that located?
MR. PRICE: Stony Point.

MR. HUNNICUTT: And Stony Point's close to what town that ... ?

MR. PRICE: Surgoinsville is the ... Stony Point don't exist anymore. It was just a post office. It was two miles from my home in Carters Valley. That's where you came out onto 11W and ...

MR. HUNNICUTT: Is that between Greeneville and Johnson City? Or that's close ... 

MR. PRICE: No, that's, this is on 11W. 11E goes through Johnson City.

MR. HUNNICUTT: Yeah.
MR. PRICE: 11E branches off in Knoxville and goes through Morristown ...

MR. HUNNICUTT: Up to Kingsport up that way.

MR. PRICE: Greeneville, and 11W goes up through Rogersville. There's a little debate about Rogersville and Jonesborough, which is the oldest and all that business, but I guess Jonesborough is.

MR. HUNNICUTT: They say it is, anyway. 

MR. PRICE: Yeah. (laughs)

MR. HUNNICUTT: Did your mother work any during the ... ?

MR. PRICE: No

MR. HUNNICUTT: No work. Tell me about your school history.

MR. PRICE: My what?

MR. HUNNICUTT: School history.

MR. PRICE: Well, I went to grammar school and then, I went to high school in Surgoinsville, which doesn't exist anymore.

MR. HUNNICUTT: And what grades was grammar school ... ?
MR. PRICE: Grammar school goes through the eighth grade. We had a great big ol' brick building, I mean, it was, it's still standing. It was built, I guess, about the Civil War time and my mother and her brothers and them went to school there, and we've got pictures, somewhere ...

MR. HUNNICUTT: Did you have more than one, in the classroom, did you have more students in different grades in that classroom or were those separated?

MR. PRICE: Separated. There was two separate sections. Upstairs was fourth up to eighth, through eighth, and the bottom was one through three. Primer through three. I started school when I was four-years-old. I went because my, (laughs) my sister wouldn't go unless I went and she's about two and a half years older than I was. So I went through the primer in one, one school and the next year, I went to the, Maxwell Academy.
MR. HUNNICUTT: When you refer to, 'primer,' is that learning your ABC's, and the writing, printing?

MR. PRICE: That's, that's kindergarten.

MR. HUNNICUTT: Yeah.
MR. PRICE: Kindergarten.

MR. HUNNICUTT: That term is not used today.

MR. PRICE: But you've got to go through the primer book that ... What was the name of that thing that was so popular?

MR. HUNNICUTT: Well, it used to be Dick and Jane and Spot.

MR. PRICE: I know, but there was a, they was a name for that primer book and everybody had to get that before you could go into the first grade. Well, I got that at this other school, when I went to the other school. "Why," she said, "there's no need for your going to that, you go to the first grade reader." Then you had certain things you had to do in the first grade, and then you went into the second. So, by that ... when I was old enough to go to school, really, why, I started out in the primer and took the primer in the second for one year, one year. And then, went into third grade.

MR. HUNNICUTT: Did you like to go to school?
MR. PRICE: Oh, yeah. Well, you see, when you get out of the eighth grade, you're, let's see, how old are you? You start at five ...

MR. HUNNICUTT: Probably about 12 or 13.

MR. PRICE: But anyway, you're old enough to work. So I went to, I guess I got to the freshman year about 1940, and then went pretty well. Then, the next year, I had to work on the farm, so, and it was five miles to the high school. I took three subjects and went home at noon and worked my sophomore year half the day. The next year, he started keeping me out every day, every day, you know. I just quit. I said, "I'm going to give you one year, then I'm going back to school." Well, I did. I was 15, and boys around the place there, you know, there wasn't any employment, they were coming to Oak Ridge and getting jobs. And, they said, “You don't have a social security card. You can tell them you're 16, they'll take you right in.” So, I got enough money to catch the bus and came to Knoxville. I went over there, this is, I guess, it's about where Market Square is now, and that Stone and Webster had buses, carting them to Oak Ridge. I guess this is '41, somewhere along there. It's about the time they started it up. They wouldn't even give me an application. (laughs) They were getting busloads of them, taking them to Oak Ridge, you know, and putting them to work in ditches, digging ditches and everything. You've seen those pictures.

MR. HUNNICUTT: Yeah. Why would they not give you a job, do you think?
MR. PRICE: I don't know. I was six foot or something like that, and those boys said, “You don't have a social security card, you just tell them your 16 and they'll put you to work.” They didn't. So, I had to go back home and forget it. (laughs)

MR. HUNNICUTT: What, what was your chores when you worked on the farm? What did you do?

MR. PRICE: Everything. You did the milking, you had five, five or six cows, you did all the milking. I helped my grandfather milk and he lived just a short distance, half a mile from our house. Back in 1938, I guess it was, my grandmother died. I can remember staying with her all, all day long and he'd go to the fields for work. He set the dinner bell down to where I could reach it, and he said, "If she falls or anything or gets faint, why you ring that dinner bell 'til you see me coming down the path." He was a man that worked from daylight 'til dark. He was born up in Fairfax. He didn't even know when he was born. He was born up in Fairfax, Virginia, and my granddaughter that lives out in Las Vegas, traced it. She found out when he was born, he was born in 1858. He never knew that. He died in '52, so he was 94-years-old when he died. He'd have given anything to have known when he's born. But they, they hired him out to a farmer. He was the oldest and the boy, and they hired him out to a farmer to work when he's about 12, 14-years-old, why, he left and came down here.

MR. HUNNICUTT: After you got out of high school, what, did you continue your education?

MR. PRICE: Oh, I went into the Army. You couldn't get a job nowhere. I went to Tennessee Eastman, and that guy gave me some good advice. He said, "The Army's got an 18-month program," and said, "you’re draft age," and said, “and this is 1946.” Said, "You go to that and get that and we'll give you a job." And I did. I went to Japan in the 11th Airborne, spent a year in Japan, came back, went back to work at Eastman.

MR. HUNNICUTT: When you were in the Army and in Japan, what was your job?
MR. PRICE: I was, I was an airborne parachutist, and artillery.

MR. HUNNICUTT: So, you actually jumped out of an airplane?
MR. PRICE: Oh, yeah.

MR. HUNNICUTT: Tell me about that experience, first time it ever happened to you.

MR. PRICE: It was bright one morning, I was up in northern Honshu when, and, you know, they got rice paddies galore. It was the most beautiful morning you ever saw, and it had come a little sketch of snow that morning. We went up and jumped, and I hit the ground. Man, I tell you, it was the most wonderful feeling I’d ever had. I had to pull in my 'chute, you know, and I just laid there for a few minutes. Nothing to it.

MR. HUNNICUTT: Now, tell me about how they prepared you, to teach you how to jump out of an airplane.

MR. PRICE: They had all kinds of towers and everything else you had to jump off of and they'd put you through two weeks of pure hell, just all, practically 24 hours a day. I guess it's to see if you're going to be tough enough to take it, I reckon.

MR. HUNNICUTT: Were you afraid of heights?

MR. PRICE: No. I'd been in that old tobacco barn. (laughs) They built the barn, I guess when I was probably eight-years-old or something like that, and they left the platforms up on that 30-foot barn. They were putting the rafters on and I got up there one day a-playing around. Me and a two-by-four come down off the top of that barn and I hit in a big pile of dirt. I couldn't breathe for a half an hour, it seemed like. (laughs) Anyway, I'd climb like, anything. So, I'd had one more plane ride. I went up in a little old bi-plane up in Kingsport and that's the only time I'd ever been in a plane.

MR. HUNNICUTT: So, when you first jumped out of the aircraft, what do you do to prepare yourself before you jump out of that airplane door?

MR. PRICE: Well, they put you through training and ... 

MR. HUNNICUTT: No, when you're in the airplane, how do they instruct you to, what do they instruct you to do?

MR. PRICE: Oh, they put you in nine ... they take you in one of those C-47s, C-46s, what we jumped out of, and you have a stick of six [nine] men, something like that. The drop field's not very long and there's rice paddies on both sides of it. So you want to get in the drop zone. If somebody in that stick hesitates or anything, well, somebody's in the rice paddy. (laughs) So, anyway, you're, I was first man in the stick.

MR. HUNNICUTT: Now, when you're referring to, "stick," what's that mean?
MR. PRICE: That means that there's nine men behind you. 

MR. HUNNICUTT: So they call that nine men “a stick”?

MR. PRICE: Right. And they'd set on the other side of the plane, then they'd get up and jump. They'd all jump out of one side of the plane.

MR. HUNNICUTT: Now, do you have to hook your parachute up to ... 

MR. PRICE: You're hooked up.

MR. HUNNICUTT: ... a cable.

 MR. PRICE: You're hooked up. All you have to do is stick your foot out the door and you're gone.

MR. HUNNICUTT: It automatically opens the 'chute?

MR. PRICE: It automatically opens your 'chute and ...

MR. HUNNICUTT: Do you have secondary 'chute?

MR. PRICE: ... you're going 110 miles an hour and those are 28 foot 'chutes. They stop you and you're parallel with the 'chute when it opens, and they swing you back and forth, you know. We had an old boy named Saunders that used to say, "Price, I want to jump first, I want to jump first," he says, "When we get up, you let me go first." I said, "Forget it. Get back in the line." Don't look down. You're not supposed to look down. I did see the nice rice paddies and everything, you know. You're going along 110 miles an hour and all you had to do is stick your foot out the door and you’re gone.

MR. HUNNICUTT: Is there a back-up 'chute?

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: Did you ever have to use your back-up 'chute?

MR. PRICE: No.

MR. HUNNICUTT: Well, what kind of jolt on the body when that 'chute opens up?

MR. PRICE: Oh, your heels feel it, you're like the end of the whip. Your heels feel it. When that 'chute opens, it stops you dead and then, you swing down.

MR. HUNNICUTT: Is the ride kind of smooth going down after it opens?

MR. PRICE: Yeah, yeah. You can talk to the guy next to you. He be as far as from here to that fence. This Saunders that I was telling you about, would say, "Price, is that sawdust coming out of your shoes," or some crap, you know, like that. Somebody down the line say, "Shut up, Saunders." (laughs) Everybody's real quiet but one, you know, it's always the one with the mouth a-going, and that guy would tell him to shut up. (laughs)

MR. HUNNICUTT: He's probably scared to death. That's why he was talking.

MR. PRICE: We had one old boy, we just lived in tents, I mean, it was cold. We lived in tents. Got up at three o'clock in the morning to go over there and sit with that 'chute. One time, mine was a little tight and, back then, we didn't have that central thing that you could pop, and all of them would come loose, you had to make them loose yourself. When you hit the ground, your hands were so cold, you had a hard time getting out of that 'chute. You’d better get your 'chute collapsed good before you start trying to get out of it. But now, all you have to do is just turn a button, hit it, and you're loose.

MR. HUNNICUTT: Why were you in, why were y'all, what was your mission over there?

MR. PRICE: We were just, just scripted... occupation.

MR. HUNNICUTT: And what year was that?

MR. PRICE: 1947. I went over in December, 1946. We left San Francisco on the 23rd of December. When I came back, I left Yokahama, 23rd December, so I was over there a year.

MR. HUNNICUTT: So, you came back to where? Where'd you come back to?

MR. PRICE: We come back to San Francisco and they discharged us.

MR. HUNNICUTT: And then, you came back to Tennessee?

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: And what did you do when you came back to Tennessee?
MR. PRICE: I went to work at Eastman.
MR. HUNNICUTT: And what was your job at Eastman?

MR. PRICE: I was working as a lab technician and I worked in that lab as a technician, and my wife and I got married. I got out in January, and we got married in August. I hadn't worked but, less than a year or about a year, and they had a lay-off, so that's when I went to LMU [Lincoln Memorial University]. I went to LMU for two years and I got my, I just about extended my GI Bill, so I went back to Eastman. They said, I'll give you, we'll give you a job, and you can work evenings and you can go to East Tennessee State and get your degree. I did that. I went to work in organic chemicals and they give me a reprieve and put me in shipping or something for a little while and then, no, got to have you back over here. So I worked shift work and went to East Tennessee State one quarter. Then they had another lay-off and they sent me down to Holston Ordinance, where they were making RDX, and put me to operating ...

MR. HUNNICUTT: Is that military shells?

MR. PRICE: What?

MR. HUNNICUTT: Is that gun shells?
MR. PRICE: That's a powder.

MR. HUNNICUTT: Powder, ok.

MR. PRICE: They mix it with dynamite to lessen the effects of it. RDX. They still make it, I reckon.

MR. HUNNICUTT: Well what did, what does Tennessee Eastman do?

MR. PRICE: Tennessee Eastman?

MR. HUNNICUTT: Uh-huh.

MR. PRICE: Oh, they're into chemicals and everything now, but mainly they were making yarn, back when I went to work for them. And I was working in the dope lab, and they weren't paying any attention to QA [quality assurance] at all. If it, if it flowed, they sent it through the spinners. I could hear the spinners just raising cane about it not being right, and so forth. First thing I knew, why, there were a lot of those, this big client over in North Carolina that was buying that yarn, was back with that yarn. That's the reason I got laid off the first time. They like to shut them down because of quality. But I, when I went back to the Eastman, I went to work in organic chemicals, and what we were doing, we were taking, they were experimenting with a little bit of everything and they'd bring it back to this one building and we'd adapt it to big machinery, you know, production, to see if it'd work in production.

MR. HUNNICUTT: Well, what did Tennessee Eastman have to do, if anything, related to the Manhattan Project in Oak Ridge, do you know?

MR. PRICE: They worked with Y-12 and the calutrons. They were the, they were the contractor. Let's see, Monsanto was X-10. I guess Union Carbide was at K-25 and then, of course, Eastman left Y-12, and Monsanto left. The first thing you know, why, Union Carbide had it all.

MR. HUNNICUTT: And when did you come to Oak Ridge?
MR. PRICE: 1952.

MR. HUNNICUTT: And why did you come here?

MR. PRICE: Because I wanted to go to school and I, I'd had three escapades with Tennessee Eastman and they back watered on all of them. That's when I came down here.

MR. HUNNICUTT: What did you do when you came to Oak Ridge, job-wise?
MR. PRICE: I went to work Analytical Chemistry.

MR. HUNNICUTT: And how did you get a job out there?

MR. PRICE: I came down here when I left the Eastman. I was working at Holston Defense, and I came down here and they said, "What plant do you want to work in?"

MR. HUNNICUTT: Where did you go when you came here?

MR. PRICE: I came in here and went down, came out on Clinton Highway and came across the old Edgemore Bridge, and wound up down here at Lafayette right on the corner. I asked this guy, they'd just built Woodland. Have you seen the picture of Woodland when they built it? 

MR. HUNNICUTT: Yes.
MR. PRICE: Not a tree, nowhere. Anyway, I thought, boy that looks like a pretty good place to live. You couldn't get a house in that ... anyway. I asked some guy standing on the corner, "Where's Union Carbide's employment agency?" and he said, "You go right out there at the Turnpike and turn right, second red light, start looking on your left." So, that's how I found it. They said, "Where do you want to work?" I came from Eastman, now, so that would have something to do with it. I'd gone to LMU a couple of years now, so they sent me out to X-10 for an interview. They gave me my papers and everything and said, "As soon as we can get your clearance through, we'll bring you in." That's all there was to it.

MR. HUNNICUTT: So, what do you remember about your first day on the job?
MR. PRICE: Oh, I spent it in medical. By time I got to the Lab, they said you better go over and get you a house. They sent me over to get a house. All I could get was a K apartment.

MR. HUNNICUTT: Do you remember where you had to go to do that?
MR. PRICE: It's ... No. No, but the name of that street where MSI [Management Services Incorporated] was, they had the housing unit there, where you applied for houses and everything. Oh, what street was that on?

MR. HUNNICUTT: What was around MSI at that time?

MR. PRICE: What was what?

MR. HUNNICUTT: Was some of the other structures around MSI. Maybe we can remember where that street is.

MR. PRICE: MSI run the whole side of town.

MR. HUNNICUTT: Yeah, but, I mean, they were centrally located somewhere and you were trying to remember the name of the street where it was located. You remember anything else that was close to them?

MR. PRICE: I guess it's right there right where Cheyenne Hall was. Seemed to me like it was somewhere right in there.

MR. HUNNICUTT: So, Union Carbide area?
MR. PRICE: Yeah, yeah, everything was there, you know. They had Abbott's laboratories there. The Snow, what was that? The Snow White?

MR. HUNNICUTT: Snow White Drive-in.

MR. PRICE: (laughs) Everything right in there, in that section.

MR. HUNNICUTT: So, your job at X-10 consisted of what? What did you do?
MR. PRICE: I went to 3019. You ever hear of 3019?

MR. HUNNICUTT: No.
MR. PRICE: That's where they were dissolving the slugs. They didn't have any hot cells, you worked behind the lead brick. You were running, they were dissolving those slugs and separating isotopes.

MR. HUNNICUTT: Now, the slugs came out of the react, the Graphite Reactor?

MR. PRICE: Out of the reactors, “the pile”, and they were getting some, seems like it was Savannah River, but most of them were from the pile.

MR. HUNNICUTT: Do you recall the process, how you'd get slugs and ... ?

MR. PRICE: The UREX process was what they were using. They were dissolving, they were cutting those big, long fuel rods up, and dissolving them in a dissolver, and we got the feed off of it. We had to run different analyses on it and we also were doing separation of isotopes and had to, we had to have a certain acidity and so forth, and ... You got an education, buddy.

MR. HUNNICUTT: Where did the rods come from?
MR. PRICE: The come out of the reactor. Spent, spent reactor, reactor fuel and they put them in the pool for 90 days, or something like that. Then they had processes where they got them out, and we didn't have any.

MR. HUNNICUTT: When you refer to, "pool," is that a water pool?

MR. PRICE: Yeah, it was ... Have you ever been to the pile?

MR. HUNNICUTT: Yes, but I want you to tell me how it was.

MR. PRICE: Right below, in the basement, they had, they got the rods ...

MR. HUNNICUTT: You can't go down there now.

MR. PRICE: ... and they put them in there and they're still down there, I reckon. Some of them are.

MR. HUNNICUTT: So, they took the fuel rods and put them in the core of the reactor.

MR. PRICE: They put them in the core of the reactor and then, when they were spent, they took them out and put them down in the, that pool.

MR. HUNNICUTT: So, the fuel rods were irradiated and created what? I mean, they're spent rods.

MR. PRICE: The spent rods gave off mainly, mainly heat. Say they were going to expose something to gamma radiation, they had a hole, you know, that they'd put, expose it to radiation. I don't know exactly the process. I never was back in the back of it, but I know when they fed the rods in, and so forth, and it was very crude.

MR. HUNNICUTT: So the face that we see today out there, with all the numbers and the little hole ports, that's where they'd feed the rods in the reactor?

MR. PRICE: That's where they'd put the rods in. 

MR. HUNNICUTT: The reactor.
MR. PRICE: Now, I don't know how they extracted them out of there, but when they were spent, (coughs) that's waste management.
MR. HUNNICUTT: So you took the spent rods, and then, tell me again what happened to them. They put them in the pool ... ?

MR. PRICE: And then when they cooled a certain amount of days, why, they'd take them out and they had places that were shielded, you know, that they'd cut them up and they'd get fuel out of them.

MR. HUNNICUTT: And how did they cut them up.

MR. PRICE: They used just a regular old, I imagine something like a vice or something, that they'd put them in, to cut them into pieces. They transferred them to a big dissolver, and they had certain methods, you know, of dissolving them, and so forth. When they processed that, they come out of there with the liquid.

MR. HUNNICUTT: Do you know what the dissolver had in it to make them ... ?

MR. PRICE: Nitric acid, mainly, and with stainless steel, they got “aqua regia,” which is a mixture of nitric and hydrochloric acid that, aqua regia is how they used to dissolve gold. Aqua regia, which is, that's the term for it, and it can dissolve most anything. But it wouldn't dissolve all the stainless steel. When stainless steel was irradiated to a certain point, why, it, it developes something in there that, there's probably two or three percent of it would never dissolve. So we had to find ways to dissolve that. We used it with the sodium bicarbonate fusion with gunpowder as a catalyst. (laughs) That's how we got the final little bit dissolved of the stainless steel that it was in.

MR. HUNNICUTT: Now, this, the rod went through the reactor, it came out, it was cooled in the pool, came out of the pool, then cut up into smaller sizes ...
MR. PRICE: Yeah, and dissolved.

MR. HUNNICUTT: ... and pieces, and then put in, what was the name of the piece of equipment that was ... they were ... ?

MR. PRICE: Well, they called it a “dissolver” that they put it in. 1959, they had to, whenever they got a batch out, they had to take that, had to decontaminate that dissolver before they put another one in. They had a real, super base, and I really don't know what all was in it, you know, but it wasn't just caustic. So, they were doing this process at 3019. 1959, I don't know how they wrote it up, but anyway, they didn't get all the nitric acid out of the dissolver, which they should have done with two or three, several rinses, and they put that back in there in that base. It had enough nitric acid in there, it blew the whole dissolver apart, and blew it out into the street. Blew the door off the, the cell door off it and everything. 1959.

MR. HUNNICUTT: Anybody get hurt?

MR. PRICE: That's when ... No, nobody got hurt, but they got contaminated. It contaminated the whole area. Weinberg had people he was going to show the pile to, and they had to work for three days and nights to decontaminate the whole pile, so he could bring his guests in. (laughs) But anyway, they transferred that to Idaho. They left that, at that time ...

MR. HUNNICUTT: Do you, do you remember when they had the manipulators, or mechanical hands, they used.

MR. PRICE: Of course, we first started them in 1954.

MR. HUNNICUTT: And howdifficult was it to learn how to operate those things?
MR. PRICE: How to do what?

MR. HUNNICUTT: How difficult was it to learn to operate those?
MR. PRICE: It was quite difficult, but you had to develop ... We got the first analytical hot cells, they built them in '54. We had to develop methods to, the equipment you put in that cell, that you could operate on it, take it apart, and it was quite an art. This, I went to work in '52. We didn't have manipulators 'til, well, we didn't have it developed for a year or two after we got the cells. We had a mock-up that we put it in.

MR. HUNNICUTT: Now, I saw a guy demonstrate using those at one time, years ago, and he took an actual little vial about four or five inches high and unscrewed the top off of it.

MR. PRICE: Oh, yeah.

MR. HUNNICUTT: And then, picked up something else, I don't remember what, and put inside that and screwed the lid back on.

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: And it's like nothing for him to do that, but I'm sure it took a lot of practice to ...

MR. PRICE: It did. We started working on a, in a mock-up. When, and, in fact, when they built that building in '64, for the Molten Salt Reactor, which it ran for years, 20 years, something like that. We had a cell set up just like it was in there, and we'd set that procedure up, and we used quick disconnects, and everything else, to make anything we had to make, put water into anything and everything. We had everything where, when we put it in there, we could transfer another unit in there and replace it. And we used the old cells like that. We got a lot of exposure having to go in to the cells, and do something manually, that we couldn't do with the cells, so we learned ...

MR. HUNNICUTT: What kind of dress did you have to go through to go in the cells, if you ever had to?
MR. PRICE: Well, we started out with two pair of coveralls, and, of course, your hood and everything you had on it. You had one pair that you didn't bring out of the cells, that was thrown away, burned or something. By the time you got to the second stage of undressing, why, you were fairly, you weren't physically contaminated.

MR. HUNNICUTT: Did you wear a respirator?
MR. PRICE: You wore a respirator then. Then they developed a, an air line ... 

MR. HUNNICUTT: Fresh air system?
MR. PRICE: Fresh air system that would expel through you. Those cells were 96 degrees. We didn't have air conditioning back in that area, and you’d come out of there, and you were as wet as a ... you were dripping.

MR. HUNNICUTT: So did you have a, you dressed in a clean area. You would go in the cell in the dirty area.

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: Then you came out into an area where you undressed ...
MR. PRICE: Right.

MR. HUNNICUTT: ... put your contaminated clothes, or whatever you did with them in a bag, I suppose, and then you stepped over in to the clean area.

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: Did you monitor yourselves or were you monitored?
MR. PRICE: Oh, yeah, every stage was monitored. You were monitored in the cell you went in ...

MR. HUNNICUTT: Did you take a shower after you came out?
MR. PRICE: You took a shower. Some people got to the shower before they decontaminated, too, so it wasn't no ... 

MR. HUNNICUTT: Well, were there Health Physics people checking the ... all the time?

MR. PRICE: Health Physics people checked you as you came out.

MR. HUNNICUTT: And did you wear double layer of gloves, and double layer of clothes ...

MR. PRICE: Yeah, right.

MR. HUNNICUTT: ... respirator?
MR. PRICE: I got, I was working on a cell, and we had a needle for a pipette, and somebody out front was messing, playing with it, and as I came back across where I'd reached in, they'd lowered that needle and it went through both pairs of gloves and it shaved  -- I've still got the scar there -- plutonium. Oh, I was, they took me immediately to Medical. They monitored it. It was about all they could do, they monitored it. Well, a German doctor, about the third week, something, the German doctor come in, he put the monitor on that, and that rattled it, you know, and he just laid that monitor down and took off down the hall. We were down there in that old building, near the west end gate. And he was come up with Tom, Medical Director. And I heard them coming up the hall said, "Well, what do you want to do, take off his arm?" (laughs) Said, "It'll come off." So they monitored daily, 'til it was gone. And if there were any scabs, why, I had to give them to them.

MR. HUNNICUTT: So you didn't have any complications from that situation?

MR. PRICE: No. I don't reckon.

MR. HUNNICUTT: Do you ... ? On the back side of the reactor out there, the Graphite Reactor, was that where the room was set up with the manipulators and, or do you remember. You know, later on, when they ... Because when I, I was a kid, I went out there and they demonstrated that, and I can't remember exactly where that was located.

MR. PRICE: I don't remember too much about that. See, we were in an adjoining building there, in 3019 from the old Graphite Reactor, and I don't remember too much about that. Only place I ever was there, was where they were loading the slugs and so forth. They, George Parker, used to talk about, they had to take those slugs over there at some place in Knoxville, and load them on a machine, you know, they welded them together.

MR. HUNNICUTT: Put them in a container?
MR. PRICE: Huh?

MR. HUNNICUTT: They put them in a container somewhere?
MR. PRICE: They put them in that stainless steel sleeve.

MR. HUNNICUTT: Uh-huh.
MR. PRICE: And he said, the guy was laying them on the windowsill, the place wasn't air conditioned. And he said, he started to pick them up and said, some of them had fallen. They looked down, and some of them had fallen down on the street. (laughs)

MR. HUNNICUTT: They didn't handle things then like they do now, did they? (laughter)

MR. PRICE: I remember Three Mile Island, when they had that explosion. Of course they sent our chemists up there right away, and I got samples. And we got, Roy Clark, went over to the airport. They sent that first sample in an Air Force jet, and he said they had that sample wrapped up in lead, and said one end of it was open, and said it went right straight to the pilot's head. (laughs)

MR. HUNNICUTT: Really?
MR. PRICE: I was gone somewhere and Dub Shultz was the director and he said, and he had them put that sample in a vial at 2026 'til I got back on Monday. So, anyway, they weren't that hot to start without me. I got a call from Lenhard he said, "This is the most important sample you'll ever get," and said, "You're it, your reputation, ORNL's [Oak Ridge National Laboratory] reputation ... " They sent it to about three other labs, and Dub said, "Have you got a cell that's clean?" I said, "Not a one." he said, "Well, what can you do?" I said, "With the division director's approval, I can leave that out and get, I've got areas that are clean, then I can do it manually, and I'll do it myself. I guarantee you there won't be any exposure." He said, "You've got any approval you want." And so Lenhard called me and he said, "You've got any approval," says, "this is your reputation, ORNL's reputation is at stake." Anyway, we got the samples and I ordered them out and everything, and then everything went smooth. But my kids were going through things in there the other day and actually got one of those things from [Herman] Postma, you know, a letter and a plaque that it was a job well done. We were the ones that got the contract to run the rest of the samples. I got there one morning and some guy had driven all night with the samples. He'd worked and got the samples, and had them in a 55 gallon drum with wide mouth bottles. And then, he put them in that drum and then put lead on top of it and it burst those (laughs) bottles, you know. They were plastic bottles. Well, I called H.P. and he come up there and says, "I don't know what to tell you." So, Lenhard called me and he said, "Anything. If you want to send them back, send them back." He said, "If you think you can get a sample ..." I said, "I can get a sample. They are double contained." Well, he said, "Go ahead and run them or whatever you want to do, whatever you want to do, it's up to you." So, we got by that real well. And, of course, we had chemists up there in, I guess, 10 hours, and they said there wasn't any more background there than there was at X-10, so it didn't bother anything but that killed the nuclear reactors.

MR. HUNNICUTT: Did [Alvin] Weinberg take over ORNL after Eugene Wiggington [Wigner] was there?

MR. PRICE: Was that after what?

MR. HUNNICUTT: Wiggington was there in the early days. Eugene Wiggington?
MR. PRICE: No, there was another guy. [Clarence] Larson. Larson was in charge when I went out there.

MR. HUNNICUTT: And then, Weinberg?

MR. PRICE: And then, Weinberg. Weinberg came in with the reactors, the reactor program, and he left with the, when the reactor program was over. They had enough seed money to start a Breeder after Molten Salt. Molten Salt was highly successful. HRT was sort of successful, but they crossed a lot of barriers, and so forth, with HRT.

MR. HUNNICUTT: What is, what was the name of the reactor they started building out there on the river that never was finished?

MR. PRICE: (laughs) Molten salt.

MR. HUNNICUTT: Yeah.
MR. PRICE: No, that was a breeder.

MR. HUNNICUTT: No, not ...
MR. PRICE: A big breeder.

MR. HUNNICUTT: The one that you see out there now if you go down the river and you, you see it.

MR. PRICE: No, the ... Oh, that was the Gaseous Plant and it had, by the time they got that built, why, the technology's already passed.

MR. HUNNICUTT: Obsolete, wasn't it?

MR. PRICE: And so they used that building for other things. But ... 

MR. HUNNICUTT: Well, let's talk a little bit about the Breeder Reactor, which was down on the western part of the reservation. They started construction to some degree, on the ground prep, and then it was stopped. What does a breeder reactor do?

MR. PRICE: It keeps right on using its fuel over and over and over again. And France has had great success with it. France goes with the technology and has gotten great success. They said, "What are we going to do with the waste?" What does France do with it? We've got deserts, and so forth, that will never be used, and so forth, and we could've done the same thing, but, it’s a little bit risky, they thought. But France did it. Of course, Japan, they, they kind of pushed the technology a little bit. At Fukishima, they had their spent fuel too low in the ground and they had it, well, didn't have it shielded right. You know, they never have got the true story of how hot it was or anything else and they're using some of those places over there now that's not fit for human inhabitants.

MR. HUNNICUTT: Yes. That's like over in Chernobyl.

MR. PRICE: Chernobyl, why, did you see that about a couple of years ago where there are people that went in there and those animals are really flourishing.

MR. HUNNICUTT: Yeah, I saw a piece not long agom where a Russian scientist, that was a female, and another fellow, went in the hospital where the workers, you know, when ... Went in and cleaned up, and they died pretty soon after that.

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: And their clothing was still down there, that place was so contaminated that, you know, it'll never ...
MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: ... be used for anything. It's quite sad. Back to Oak Ridge, where did you live in Oak Ridge while you were working at X-10.

MR. PRICE: (laughs) I lived all over the place. I got an apartment, the only thing I could get is an apartment, one-bedroom apartment, up on the corner of Hoyt Lane and Highland, and I lived there for a little while. I couldn't get a two-bedroom house, so I took a TDU down on Hillside. I guess I lived, probably, six months up there, so, then I moved down Hillside and I was, that's where I stayed 'til I could build a house. 1958 they started selling lots, and I got a lot down on the corner of Seneca and Louisiana. I was there '52 to '58 and couldn't get a house.

MR. HUNNICUTT: Were you married then?

MR. PRICE: Yeah, and we had Steve. Steve was nine months old when we moved here.

MR. HUNNICUTT: Well, let's move back a little bit. Where did you meet your wife?

MR. PRICE: In Kingsport. She was a friend of one of the girls that I knew in high school, and I met her shortly after I got out of the Army.

MR. HUNNICUTT: And where were you married and what was the date?
MR. PRICE: We were married in Yuma, Virginia, 1948, in August, 1948, and we got our license in Gate City, Virginia. My granddaughter found out that my grandmother and grandfather was married in 1871 in Gate City, Virginia. (laughs) We didn't know that until after he died.

MR. HUNNICUTT: So, when did, when did your wife come to Oak Ridge?

MR. PRICE: She came to Oak Ridge when I did, 1952.

MR. HUNNICUTT: Ok.
MR. PRICE: I had a house in Kingsport. I'd bought a house, and soon as I went back home, I sold it and I had to move in to a little apartment.

MR. HUNNICUTT: What'd she think about coming to Oak Ridge?

MR. PRICE: Oh, she wanted to go. She was great. So, I, whenever I got my call, why, I had a friend who lived over in Oliver Springs, and I came down here Sunday afternoon. I was supposed to go to work Monday, you know. I told her, I said, I'd already contacted the movers, everybody, and I told her, I said, "When I get a house, I'll call you, and you can call Tom Steele and tell them the address, to move us to." So, I went back over, I stayed the night over there, and went back to work, and when I got to the house, I called her and I said, "I'll be up there to pick you and Steve up. I've already called Tom Steele and given him the address, and I'll be up there to pick you up in two hours." "You better not be there in two hours!" I says, "I'll be over there in two hours to pick you up and we'll go over to Charlie's, and Charlie's wife will bring you over to the house the next morning and you can unlock it for Tom Steele to come deliver our furniture." So, the next day, we were set up.

MR. HUNNICUTT: Was that down on Seneca?
MR. PRICE: No, that was up on Hoyt Lane.

MR. HUNNICUTT: Hoyt Lane.
MR. PRICE: Now, see I didn't build that house 'til 1958. I got that corner lot, there on the corner of Louisiana and Seneca. When I started the, to build the house, why, man, you had to be 34-foot from Louisiana, and 34-foot from Seneca. Boy, they restricted you. And I could only build a little over a thousand square foot house, but I put it on two levels, and it was on the bank. We lived there 20-some years. My youngest son had married, and we'd bought a house out there, Birchfield. And they are divorcing, and I fell down there, ruptured a disc and separated my shoulder on that bank. I told her, I said, "It's time we moved off this hill." So, when they were divorced, I said, "We'll just take that house out there." So then, we moved out there in, well, Lord, what would that be, 20 years, is about '87.

MR. HUNNICUTT: When you refer to Birchfield, tell me where Birchfield is.
MR. PRICE: Right across the bridge on the left, that's Birchfield Heights.

MR. HUNNICUTT: Talking about the Solway Bridge going towards Knoxville.
MR. PRICE: Right. We've got a level house that's a Frank Lloyd Wright-designed house, had five levels on it.

MR. HUNNICUTT: Now, that area out there was pretty popular for building in those days, wasn't it?

MR. PRICE: Oh, Lord, it was handy.

MR. HUNNICUTT: What do you remember being out there in Birchfield on the highway at that time?

MR. PRICE: Well, let's see, I could be at work in 10 minutes from out there, but my wife worked at Sears, and she had a little bit of difficulty getting on the highway, at that time of morning. So, it was very hard to get in and out of the place there.

MR. HUNNICUTT: What type of businesses were out in that area, do you recall?

MR. PRICE: What did what?

MR. HUNNICUTT: What type of businesses were in that area?

MR. PRICE: There's not any business there. You have to come to Oak Ridge. Dub Shultz said, "How you like living out in the country." I said, "Dub, I live closer to Downtown than you do." He lived way out on West Outer Drive. (laughs) 

MR. HUNNICUTT: Do you remember Case Matt Dillon's Supply that was out there?
MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: And the hardware up on the corner.
MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: That's about all there was, and maybe a gas station.

MR. PRICE: They had that little market there, fruit market. As we come out, we bought all of our fruit and everything there.

MR. HUNNICUTT: There was something else down there that was an attraction. Do you remember?

MR. PRICE: Yeah, they had, well of course, they had a machine shop up there on the left, but that hardware store and everything, was where you got your hardware, and gas, and everything, up there on that corner.

MR. HUNNICUTT: They sold a lot of baseball uniforms and stuff, seem like to me, in there, many years ago.

MR. PRICE: I don't remember that.

MR. HUNNICUTT: There was something else down there. You remember the Birchfield Drive-in?

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: That was there where, the new bridge, when they built the new bridge, that took care of all of that.

MR. PRICE: Yeah, we had, we went to that one, and we had one down near Skyway.

MR. HUNNICUTT: There was one out at Elza, too, out there.

MR. PRICE: Yeah, we had several of them.

MR. HUNNICUTT: Do you recall the old bridge, the old Solway Bridge?

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: Yeah, two-lane bridge.

MR. PRICE: Everybody wanted to leave that old bridge there, and they said the barges couldn't get through.

MR. HUNNICUTT: And I don't think we've had but one barge came upstream.

MR. PRICE: That's right. But that would have been a great, that bridge would have been there from now on, and been a great one to walk across and so forth, but Dub said, "How's it feel to live out like that?" you know, I said, "I can be Downtown faster than you can." (laughs)

MR. HUNNICUTT: Your wife worked for Sears. Do you recall where Sears was located when she was working for them?

MR. PRICE: Yeah, there at the, well, they had the hardware right below it there where the A&P used to be.

MR. HUNNICUTT: In what we call 'Downtown' Oak Ridge?

MR. PRICE: Yeah, A&P, well the A&P, when I came here, was in Jackson Square and they opened up at eight o'clock. Everybody, Saturday morning, would make a beeline up there, and you'd have to stand in line, start at the back of the store to get out. Mr. Silvers, I was up there complaining about it one day, and Mr. Silvers said, “You know, I get in here at seven o'clock.”
MR. HUNNICUTT: Is he the manager?
MR. PRICE: I said, "Do you?" Silvers was the manager. He was the manager when they moved to Downtown, too. And he said, "I get in here at seven o'clock." I said, "Well, do you open the store?" "Yeah, store's open, if you want to come in at seven o'clock." So I'd go up there at seven o'clock on Saturday to get my groceries.

MR. HUNNICUTT: Do you ... ?
MR. PRICE: ... found down the Grove.

MR. HUNNICUTT: Do you remember the brand of coffee that A&P used to sell? What it was called? What the name of it was?

MR. PRICE: I don't, I wasn't much for coffee.

MR. HUNNICUTT: It's 8 o'clock coffee. 

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: They used to grind that, you remember, right there by the manager's  ...

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: ... office they had a coffee grinder ...

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: ... and you'd put the beans in then you'd grind?

MR. PRICE: Yeah, Mr. Silvers was the manager of it 'til they moved from down here, Lord, years and years, and John Milton was his assistant. (laughs)

MR. HUNNICUTT: So, she worked in Downtown, where Sears was on the corner ... 

MR. PRICE: Sears ...

MR. HUNNICUTT: ... facing the Turnpike.

MR. PRICE: No, it was there, Downtown Hardware ...

MR. HUNNICUTT: Was underneath.

MR. PRICE: ... was underneath it, and they had a catalog store over on the other side ...

MR. HUNNICUTT: Right.

MR. PRICE: ... for a while. Now, I bought all my washers and everything from them when they'd ship it in, you know.

MR. HUNNICUTT: That was about where the movie theater is over there.

MR. PRICE: Somewhere, in there somewhere.

MR. HUNNICUTT: So, is that where she first went to work?
MR. PRICE: No, she went to work down, when they were there at the A&P. And she worked there, she even worked in the new one, for a while, she worked in catalog. It got her out of the house and she enjoyed it. She just worked part time.

MR. HUNNICUTT: Tell me what else you remember, the type of stores were in downtown back in the '50s and '60s.

MR. PRICE: Oh, they had drugstores, Walgreen's, and they had a five and dime, you know, that they had, (laughs) you had to stand in line to get to the, get a stool to order a hamburger.

MR. HUNNICUTT: Oh, in McCrory's?
MR. PRICE: McCrory's, and so forth.

MR. HUNNICUTT: And Walgreen's had a food counter, too, didn't they?
MR. PRICE: Yeah. And that parking lot would be full. And ol' Gleason [Gilford Glazier] tried his best to get city council not to let Crown come in here. Crown bought that place there, where the college is now, and started putting up steel and that's when he finally sold out. Said, my business would go to whack.

MR. HUNNICUTT: Yeah, we interviewed the man that's familiar with him, and Gleason [Glazier] did a lot for the city here, he tried to help the city.

MR. PRICE: Oh.

MR. HUNNICUTT: And sometimes, they kind of rejected his ideas. But do you remember, J.C. Penney's was Downtown ...

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: ... in the early days as well ...
MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: ... and pretty much located where they are now, if I remember right. Is that, your memory is the same?
MR. PRICE: Yeah. See, they had the Davis Cafeteria in there.

MR. HUNNICUTT: That was a great place to eat, wasn't it.

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: We need a cafeteria in this town today.

MR. PRICE: Yeah. Well, you know, they had one there that it didn't go over 

MR. HUNNICUTT: Lubie's.
MR. PRICE: ... and in the mall.

MR. HUNNICUTT: It was Lubie's.
MR. PRICE: What was it called?

MR. HUNNICUTT: Lubie's.
MR. PRICE: Lootie's, yeah.

MR. HUNNICUTT: But I think as many senior people we have in Oak Ridge now, it would really benefit Oak Ridge to have a cafeteria.

MR. PRICE: But I tell you what, that other one there, my, I'll tell you, Don, my mind's a-going. And then, we ate there every day, at the cafeteria there, where the Chinese place is now. And I didn't think they'd ever move that one because it was busy. 

MR. HUNNICUTT: Oh, Ryan's.
MR. PRICE: Ryan's!

MR. HUNNICUTT: Ryan's Steak House?

MR. PRICE: Ryan's. We ate there all the time.

MR. HUNNICUTT: You know, they have those up in Greeneville and up in that area.

MR. PRICE: Oh, they’ve got one Middlesboro, one in Crossville, they’ve got one over at Maryville, and I don't know why they took ours, because when I retired, I went out to the Lab, and got all my group's retirees phone numbers, and addresses, and I'd call all of them about three times a year, and we'd meet down there. We'd have 35 and 40 people at Ryan's.

MR. HUNNICUTT: What year did you retire?
MR. PRICE: '93.

MR. HUNNICUTT: How many years was that?

MR. PRICE: It was 22 year ago. I worked 41 and a half years. I started work '52 and ...

MR. HUNNICUTT: Was that the best-paying job you ever had?

MR. PRICE: Oh, yeah. I enjoyed that work. Now, we had politics. We had politics from the time I got there, to the time I left, and it was terrible getting things done. We had people that were in charge of three or four labs that didn't know how to get in and out of either one of them. And you get something by them.

MR. HUNNICUTT: Do you remember what your badge number might have been?
MR. PRICE: 4393, I think it was. Something like that.

MR. HUNNICUTT: Yeah, that's a low number.
MR. PRICE: 4393, I think.

MR. HUNNICUTT: What do you remember about the Cuban Crisis situation?
MR. PRICE: Oh, I can remember when they had these city meetings, you know, and they were building fallout shelters. I remember John Oppshire [sp?], they asked John Oppshire one time if he'd would let in his next door neighbor's son, he said, "Absolutely not, unless there was room for his family to come first." And (laughs) he got quite a stir.

MR. HUNNICUTT: So, what was the purpose of the fallout shelters? Why would people want to do that in those days?

MR. PRICE: Well, they think that the iodine and so forth, would decay and there wouldn't be as much radiation in two to three days, if the bomb were dropped. That they could come out and survive. But it was ludicrous.

MR. HUNNICUTT: Did you ever feel that Oak Ridge was in a situation that we were a target?

MR. PRICE: I don't think so. No.

MR. HUNNICUTT: Tell me what you knew about the Civil Defense sirens that used to sound. (laughter) They still do.

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: As a matter of fact, yesterday ...

MR. PRICE: They had all these evacuation roads, you know, and everything.

MR. HUNNICUTT: What do you remember about that?

MR. PRICE: I can remember, I took some hikes and went down those evacuation roads. (laughs) You'd go over in the mountains somewhere and stay for a week or two 'til it died down. (laughs)

MR. HUNNICUTT: That was kind of crazy thinking, wasn't it?

MR. PRICE: (laughs) There's so many policies about that, you just ... it's something else.

MR. HUNNICUTT: Did, do you recall where they told you to go, if you was out at work and where you were supposed to leave if you left?
MR. PRICE: Do what now?

MR. HUNNICUTT: When you were working.
MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: When you were on the job.
MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: Did they tell you where you was supposed to go if something happened?

MR. PRICE: No.

MR. HUNNICUTT: I know at Y-12, we were supposed to go to Crossville ...
MR. PRICE: Oh, no.

MR. HUNNICUTT: ... or Jellico.
MR. PRICE: No, I think that when you were in Oak Ridge, you, they had a route marked down that you had to go to, but I don't remember too much about that.

MR. HUNNICUTT: But now, when the Civil Defense siren would go off, (laughter) there was something you was supposed to do to see whether it was for real or it was just a test. Do you remember what that was?

MR. PRICE: I don't remember that.

MR. HUNNICUTT: Supposed to turn your radio on WATO ...

MR. PRICE: Yeah, yeah.

MR. HUNNICUTT: ... and listen to see ...

MR. PRICE: You had two radio stations here.

MR. HUNNICUTT: Yeah, WOKI, I believe, was the other one, wasn't it?

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: I remember that was what you're supposed to do and if it'd say, “This is a test. This is a test,” you know, but it was pretty spooky when those things went off in the middle of the night. (laughter)

MR. PRICE: I went, I got first TV set, Lord, I don't remember what year it was, and they had one station, WBIR, Channel 10 and 6. And they had that other station that you had to put a ... You just had 13 channels on your set, and you had to put a strip in to get that channel 26.

MR. HUNNICUTT: That was WIV... yeah, channel 26. It was snowy all the time, wasn't it?

MR. PRICE: There's a guy named Barr, that, who was selling TVs out here at Clinton, and I went out there and bought an Emerson, white, curved screen. All my grandkids, they just went wild over that. That black and white. And my kids did, too, of course. And the, he said "The, they ain't no use putting that strip in there, nobody can't get that other station." He said, "All you gets 6 and ..." Of course, you had Cas on both of them.

MR. HUNNICUTT: Cas Walker? (laughter) And it's UHF and VHF.

MR. PRICE: Yeah. UHF, now, was the one that, what WIVK or something?

MR. HUNNICUTT: Yeah, I think it was. 

MR. PRICE: I forget, now, what it was.

MR. HUNNICUTT: And they were, they have this office ...
MR. PRICE: They had it ... Anyway, I was just flipping through the channels there, and I turned on 13 and there it comes and it was as plain as anything they've got now.

MR. HUNNICUTT: You remember when they used to put the test pattern on the TV ...
MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: ... and it comes on.

MR. PRICE: At night, that test pattern.

MR. HUNNICUTT: Yeah, when they'd go off the air.
MR. PRICE: You'd see a cartoon, you know, some guy about two o'clock in the morning setting there watching the test pattern. (laughs)

MR. HUNNICUTT: What I remember, when TVs first came out, that test pattern, it seemed like it had a picture of an Indian chief or something ...

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: ... his head, and people just looked at that. (laughs) Just looked at the test pattern. It's kind of weird.

MR. PRICE: See, that's coming remotely. (laughs) Now, I can't even remember when they had the first trans-nation thing from California, a big thing ...

MR. HUNNICUTT: Across the United States?

MR. PRICE: ... it was direct from California. That was several years after, you know, the TVs. They didn't have a direct cable to California.

MR. HUNNICUTT: Did you, did your wife enjoy living in Oak Ridge?
MR. PRICE: Oh, yeah, yeah.

MR. HUNNICUTT: Were you all involved in any outside activities, you know, clubs or anything like that?
MR. PRICE: No.

MR. HUNNICUTT: What'd you do for recreation?

MR. PRICE: Well, we had kids and we were doing something with the kids all the time. We had a boat and, Lord, we spent more time out there on that lake. I can remember when they built that dam. I was working on my house down there, you know, fixing the basement up, you know, for a family room and bedroom and everything. The dam got through with their forms, they took them up there on the hill, and they was mountains, two-by-fours, brand new two-by-fours, and you'd go up there and get what you wanted to get. I had a big ol' '58 Plymouth wagon and I could get a whole load of two-by-fours, eight-foot two-by-fours, in the back of that thing. And after I'd get off from work, I'd head out over there and go up there and go through that lumber pile and get me a whole load of two-by-fours. They were cured two-by-fours. Some of these two by fours you'd buy here, of course, they didn't cost you but about quarter. But you'd hit them with a saw, and the water would fly up in your face, but those were cured and I did my, I built my basement out of that junk pile that TVA had when they were building Melton Lake Dam.

MR. HUNNICUTT: Do you recall when they were testing some engines suspended on towers up there above where the dam is up there?

MR. PRICE: They had what?

MR. HUNNICUTT: They had an engine that was suspended with cables between two towers.

MR. PRICE: Oh, the Tower of Shelby.
MR. HUNNICUTT: I don't know.
MR. PRICE: Tower of Shelby, yeah. That had underground controls and they were working on that airplane reactor. They could only test that on weekends, because the sound was so bad that, at X-10, you couldn't even hear.

MR. HUNNICUTT: Well, you could hear it all the way over here in Woodland ...

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: ... too, and town.

MR. PRICE: Well ... they'd, they'd only test, and I was working shift work and on ... you couldn't hear yourself think there at the Lab.

MR. HUNNICUTT: Well, do you recall what that, what that program was? What they were doing that for?

MR. PRICE: ARP [Airplane Reactor Project] is a, they were trying to make an aircraft reactor. One that was light enough to put in an airplane. It's like, they got those submarine reactors now, you know. They can stay under water the life of (laughs) your enlists.

MR. HUNNICUTT: So, the airplane reactor, that would power the airplane ...

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: ... and it could go for as long as it, the people was alive in the airplane to pilot it, huh?

MR. PRICE: They'd get that thing up there in the air and check it out and everything was down here. We'd work Saturday afternoons, and that was the only place they had TV. We'd go over there, lot of times, you know, and watch the ball game Saturday afternoon. (laughs) Go underground ...

MR. HUNNICUTT: Can you recall how, how long they worked on that project?

MR. PRICE: Oh, I don't know. It's a long time, long, too long. They spent a lot of money for nothing. But, they had a lot of hare-brained ideas. You know, they had, on that HRT, the ... it had a hole in the reactor. They had a viridium shield, you know, around the side of it. It was a sphere, and the operators wouldn't go in there, the radiation was too high. Those chemists went in there and ran that thing for about two days, using the whole thing as a reactor. Then, they shut it down, and they got in there and welded that hole back up and filled it back up with uranium and ran it again. So, they really, they did a lot of testing on it, and those ol' ... George Parker was retiring, no, he wasn't retiring, he was celebrating his 75th birthday, and his 50th at the Lab. He called me and wanted me to come. Said ... I said, "George, I didn't work in that program," you know, and so forth. He said, "I know, but I want you there." And anyhow, I was the only one in Analytical Chemistry here. If he had a problem he'd come to me with it, you know. Those old people are in there. I don't know, I was, wasn't near ready to retire or anything, and they were on canes and everything else. Those were the ones that went in there and ran that reactor rod, 200R field. He said, "You think that damaged them any?" Some of them were 90-something years old.

MR. HUNNICUTT: What do you like about living in Oak Ridge?
MR. PRICE: Oh, I like the diversity. We moved here, you know. You didn't know, your, some guy, you never, oh, some other state lived next to you.

MR. HUNNICUTT: Just the different type of people you could have?

MR. PRICE: Right.

MR. HUNNICUTT: Scientists one house over, and guy that dug ditches in the other house over ...

MR. PRICE: Everybody had one car. No such thing as two cars. Every, some people, they had none and rode the bus. You could catch the bus and go anywhere in town, you wanted to go. And they, one'd run every 15 minutes (laughs) and they had about the biggest bus service you ever saw. I know, a lot of these people came from Massachusetts around, never owned a car. When they had to buy a car, this one guy I know, he bought him a Ford. He lived over there in the Garden Apartments, and he'd forget his car, and leave it out at the Lab, while they were still running the buses. (laughs)

MR. HUNNICUTT: He'd forgot he had a car.
MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: Do you remember what it cost to ride the bus?

MR. PRICE: No. I never did ride the bus much. I had a car the whole time, and we had carpools. We had five-man carpools, so you had to drive to work once a week, and the wife had the car the rest of the time.

MR. HUNNICUTT: What would you like to see the city of Oak Ridge do? How would you like to see the city progress?

MR. PRICE: I never did like this city manager-type of government. I'd like to have a mayor-type government. If you didn't like it, what he was doing, you could vote him out. The way it is now, Lord. I think we've had some terrible school superintendents, and so forth, because the board selects them. There was enough cronyism. What about this political situation we're in now? I never seen anything like it.

MR. HUNNICUTT: During your lifetime, what do you think the most, the thing that's ever been invented, that's helped you, or been amazing to you?

MR. PRICE: Oh, I don't know. I guess the medical advances more than anything else. I'd have probably been under the sod long time ago, I've had so many accidents and so forth. 1947. The last jump I ever made, it was right before Labor Day. We were a-making a practice jump, up in northern Honshu, and it was a mock combat jump, and it was a prelude to a ski jump. When the snows came, we was going make a ski jump. I went out -- we was going out of both sides of the plane -- and I went out, and I looked up, and I had a boot in my canopy, and I started to slip, and that's the last thing I remember. I was on the ground, and the First Sergeant was saying, was holding me down. And he said my boot came off. "Stay down, Price! You got a broken leg. Stay down!" So, it had been quite a while, I was out quite a while. That's the first time I’d ever been knocked out. And it hit that leg, and I've got repercussions from that. My whole left side, my knees, and hips, and everything. I was 18-years-old. That's been 70 years ago.

MR. HUNNICUTT: Were you ever in, in a combat situation where ... ?

MR. PRICE: No.

MR. HUNNICUTT: You can imagine what it'd be like parachuting, somebody was shooting at you. Like shooting ducks on the pond.

MR. PRICE: That's where they lost most of their men.

MR. HUNNICUTT: Yeah.
MR. PRICE: You know, that D-Day, Lord. The gliders went in, and the place where they had the gliders to land, why, the Germans had put up concrete posts, and it tore them all to pieces when they hit the ground. It was a disaster. Then, they had one down in Italy, too, a jump where they jumped them into the side of the mountain because they were too low.

MR. HUNNICUTT: Do you feel like that, you know, they developed the bomb here, and they dropped the bomb on Japan and, basically, that ended the war.

MR. PRICE: Yeah.

MR. HUNNICUTT: And all the people criticizes that, but ...

MR. PRICE: That's right.

MR. HUNNICUTT: ... the medical spin-off from that, the isotopes you were referring to, there's a lot of people today wouldn't be alive without all that kind of technology.

MR. PRICE: That's right. If we'd gone in ... World War II, it was, it was, you know you're going to hit 60, 50 percent casualties when you go into a war. But you want to win. That was the attitude throughout. On D-Day, it was a terrible time in history, and they praise that as being the end of the war and all that crap in Europe, but it was terrible.

MR. HUNNICUTT: Is there anything we hadn't talked about that you'd like to talk about.

MR. PRICE: No, I think we've pretty well covered it. What I can remember. (laughs)

MR. HUNNICUTT: And your wife is deceased, is that correct?

MR. PRICE: She died last November a year ago. She had a stroke, she had a stroke. It was the 22nd of October, and I was sitting in the chair there, reading the paper, and she came by and said, "Hand me the Oak Ridger." I handed her the Oak Ridger, and I heard something. I looked around, and she was laying on the floor there, right in front of the desk.

MR. HUNNICUTT: How many years had you been married?
MR. PRICE: Sixty-six years. We had our 66th anniversary in August. She had that stroke in October and she lived 'til the 8th of November. But I sent her, her left hemisphere was blocked, and I sent her to Oak Ridge and I should have sent her to Fort Sanders. By the time I got to Oak Ridge, they said, "We can't get it, we're going to have to send her to Fort Sanders," and it was 11 o'clock before they ever got, broke lose. She'd had an operation in her vagina, for cancer, Thursday, I guess, and I picked her up Friday, and it was Wednesday when she had the stroke. And ...

MR. HUNNICUTT: That's a lot of stress on the body, wasn't it?

MR. PRICE: I'd never been for the interview, you know, after the operation, and he'd told us, of course, we got it all. It was at UT. And after she died, I got a letter from that oncologist, and he said she was lucky. He said she'd be on chemo the rest of her life because they didn't get that cancer.

MR. HUNNICUTT: Well, J.C., it's been a privilege to interview you, and ...

MR. PRICE: Well.

MR. HUNNICUTT: ... your interview will go into the Center for Oak Ridge Oral History. 

MR. PRICE: My kids, you know, all of them are diverse. They're into different things. You can't tell them what to do nor what, so forth. So I, I fear for my grandchildren, though.

MR. HUNNICUTT: Well, again, thank you for your time and we appreciate all the information that you've given us.

MR. PRICE: They say we lived in the gold, they said you lived in the golden years at X-10. That's what those guys out there now tell me. They said, "You lived in the golden years at X-10," and you know, X-10's gone. They've torn everything down but my building.

MR. HUNNICUTT: And the Graphite Reactor.

MR. PRICE: 'Bout three years ago, I went out there and some little guy I thought was a sophomore in high school come up and said, "I'm new division director, J.C." He said, "We're going to tear your old building down." I said, "Well I was in two or three buildings." He said, "Oh, 2026 got your name all over it." I said, "I'd like to see that." He said, "We'll call you when we start to tear it down." But, they hadn't tore it down yet. I'd like to see them take those eight-foot walls, reinforced concrete, down. (laughs)

MR. HUNNICUTT: Well, again, thank you very much.

MR. PRICE: Ok, Don, it's good, it's good to talk to you.
[End of Interview]
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